
آخرین کارخانه موجود در داخل شهر اصفهان کارخانه روغن 
نباتی ناز بود که مشکلات محیط زیستی بسیاری را طی سالیان 
گذشــته برای مردم منطقه 11 و مناطق اطراف ایجاد می کرد. 
با توجه به شــکایت و اعتراض مردم در سال های گذشته در 
خصوص آلودگی های زیست محیطی کارخانه روغن نباتی ناز و 
انتشار بوی نامطبوع در هوای شهر، انتقال این کارخانه و توافق 
با مالکان در دســتور کار جدی حمید اشرفی مدیر منطقه 11 
شهرداری اصفهان قرار گرفت که با پیگیری های لازم موضوع 

آلودگی این کارخانه رفع و عملیات آزادسازی آن آغاز شد.
  1000 نفر ساعت جلسه با مسئولان و وکلای کارخانه

مدیر منطقه 11 شــهرداری اصفهان گفت: پس از ســال ها 
مطالبه شهروندان و با پیگیری های مستمر، کارخانه روغن نباتی ناز از 
شهر اصفهان خارج می شود. حمید اشرفی در خصوص روند اقدامات 
اجرایی پیرامون توافق های لازم بــرای خروج کارخانه روغن نباتی ناز 
از محدوده شــهر، اظهار کرد: زمانی که به منطقه 11 آمدم، جلسات 
مختلفی با معتمدین منطقه و حتی افراد سرشــناس کشوری مانند 
دکتر رنانی برگزار کردیم، در این جلسات چند نکته برای توسعه منطقه 
11 مطرح شد که از جمله این موارد می توان به برند سازی مبل رهنان، 
خروج کارخانه روغن نباتی ناز، ثبت آیین های رهنان مانند شبیه خوانی 

و ... اشاره کرد. 
وی با بیان اینکه این موارد در برنامه هــای کاری منطقه قرار گرفت، 
تصریح کرد: بیشــتر تمرکز معتمدین منطقه روی برند سازی صنعت 
مبل و بستنی رهنان بود که روی این موارد کار شد، به همین واسطه 
نخستین جشنواره مبل رهنان را به مدت سه ماه از دی ماه تا عید نوروز 
برگزار و مبل رهنان را به هم اســتانی های عزیز معرفی کردیم. مدیر 
منطقه 11 شهرداری اصفهان ادامه داد: کارخانه روغن نباتی ناز به دلیل 
وجود بوی نامطبوع در وضعیت مطلوبی قرار نداشت و بوی نامطبوعی 
که از این کارخانه متصاعد می شد موجب آزار ساکنان منطقه بود و این 
بو حتی تا خانه اصفهان و مناطق اطراف مانند مناطق دو و هشت نیز 

استشمام می شد.
وی اضافه کرد: با وجود تلاش های مستمر شهرداران مختلف طی 20 
سال گذشته، خروج این واحد تولیدی از منطقه انجام نشده بود، اما در 
این دوره از مدیریت شهری، این توافق با وجود سختی های فراوانی که 
داشت، انجام شد. اشرفی بیان داشت: بیش از 1000 نفر ساعت جلسه 

با مسئولان کارخانه و وکلای آن ها تشــکیل شد. همچنین جلسات 
متعددی در شهرداری برگزار و توافق های لازم برای انتقال این کارخانه 
به بیرون از شهر صورت گرفت. وی با بیان اینکه کارخانه روغن نباتی ناز 
آخرین بازمانده کارخانه های درون شهری اصفهان بود، تاکید کرد: این 
کارخانه در زمینی به وسعت 60 هزار متر مربع، بیش از 55 سال سابقه 
حضور در این منطقه را دارد. همچنین وجود 60 هزار مترمربع زمین در 
شهر و انتفاعی که از کارخانه نصیب برخی افراد می شد جابه جایی آن را 
دشوار کرده بود، به همین واسطه مساعدت هایی در استانداری انجام و 
قطعه زمینی در محدوده شهرستان میمه به صاحبان این کارخانه داده 

شد و روند انتقال کارخانه به این شهرستان آغاز شد.
کاهش بار ترافیکی خیابان امام خمینی با احداث خیابان کمکی
 مدیــر منطقــه 11 شــهرداری اصفهان گفــت: قســمتی از زمین
 این کارخانه برای احــداث خیابان هایی مانند خیابــان کمکی امام 
خمینی و 45 متری پرتمان که می تواند بار ترافیکی شــهر را کاهش 

دهد، آزادسازی می شود.
اشرفی بیان داشت: طرح تملک اراضی ظهرآبادی پشت کارخانه روغن 
نباتی در دستور کار امسال است، در این طرح خیابان پرتمان و پارک 
ظهرآبادی با مســاحت40 هزار مترمربع قرار می گیــرد و در صورت 

همکاری مردم و مالکان برای تسریع در انتقال سندها می توانیم پارک 
آب و آتش با یک طراحی خــاص را نیز در این منطقه به زودی احداث 

کنیم.
وی با بیان اینکه برای آزادسازی این کارخانه پولی به صاحبان آن داده 
نمی شــود، افزود: در قرارداد با صاحبان کارخانه اعطای 60 هزار متر 
امتیاز تجاری ذکر شده و از مزایای آن این است که هم باعث اشتغالزایی 

شده و هم باعث احساس تعلق شهروندان به منطقه می شود.
بمبی که شهروندان را تهدید می کرد  

مدیر منطقه 11 شــهرداری اصفهان یکــی از دغدغه های 
مردم رهنان را خروج شــهرک مبل از منطقه ذکر کــرد و افزود: طی 
صحبتی که با مالــکان کارخانه انجــام گرفت قرار شــد دو طبقه از 
مجموعه بــزرگ تجاری که جایگزین کارخانه روغن نباتی می شــود 
را به مبلمــان و این صنعــت اختصاص دهنــد. وی با بیــان اینکه 
توافق باید دوســویه و برُد - برُد باشــد، گفت: در دوره های گذشــته 
نگاه شــهرداری به موضوع انتقــال کارخانه روغن نباتی یکســویه 
 بوده و صحبتی از دادن امتیاز تجاری نشــده بــه همین دلیل توافقی
صورت نگرفته اســت، اما با توافق انجام شــده زمانــی که مجموعه 
 تجاری در این مکان احداث شــود می تواند به یک محرک توســعه 
تبدیل و برای منطقه ارزش آفرین شــود و به مردم منطقه احســاس 
تعلق و هویت بدهد. اشرفی وجود مخزن هیدروژنی درون کارخانه را 
یکی از خطرات موجود برای مردم منطقه ذکر کرد و افزود: این مخزن 
می توانست مانند یک بمب عمل کرده و باعث تخریب های وسیع شود. 

همه این دلایل عاملی برای انتقال این کارخانه به بیرون از شهر بود.
وی با اشاره به پروژه های محرک توسعه منطقه 11، اظهار داشت: محور 
گردشگری رهنان به عنوان پروژه محرک توسعه منطقه معرفی شده 
که این محور شامل مســجد، حمام تاریخی، باغ بستنی، باغ سلامت، 
قریب خانه، طبیب خانه و ... است که در آستانه احداث است. طرح این 
محور به معاونت شهرسازی ارسال شده و مورد تأیید قرار گرفته و محور 

گردشگری منطقه را احیا می کند.
مدیر منطقه 11 شــهرداری اصفهان با بیان اینکه پروژه های محرک 
توسعه در منطقه به خوبی تعریف شــده است، گفت: همچنین پروژه 
مسکونی تجاری شهاب در منطقه در نزدیکی خیابان امام خمینی در 
دستور کار قرار گرفته تا مشکل بافت فرسوده و ریزدانه های موجود در 

آن که باعث مشکلات متعددی شده است، برطرف شود.
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نایب رئیس شــورای اسلامی شــهر اصفهان 
گفت: با همت و تلاش مدیران شهری و شهردار 
اصفهان شــاهد برطرف شــدن کاستی های 
منطقه 9 هســتیم. علیرضا نصر اصفهانی در 
آیین بازگشــایی مجموعه ورزشی نور و آغاز 
عملیات اجرایی خیابــان حدفاصل بزرگراه 
شهید خرازی و خیابان شهید احمد حجازی 
که با اعتباری بالغ بــر 303 میلیارد ریال در 
منطقه 9 شهرداری اصفهان برگزار شد، اظهار 
کرد: اســتخر نور با قول تعمیــر برای مدت 
کوتاهی تعطیل شد، اما پس از پنج سال شاهد 
بازگشایی آن هســتیم. وی افزود: امیدوارم 
مردم به خوبی از این اســتخر استفاده کرده و 
لحظات مفرحی را در آن ســپری کنند. نایب 
رئیس شورای اســلامی شهر اصفهان تصریح 
کرد: غرب اصفهان یکی از مناطقی اســت که 
استحقاق ارائه این خدمات را دارد زیرا مردم 
این منطقه همواره به کم قانــع بوده و به زیاد 
شاکر هســتند. وی ادامه داد: آزادسازی های 
استخری که چندین سال در اختیار مردم قرار 
گرفته بود به شکل کامل اجرا نشده بود و زمانی 
که بازسازی شروع شد، مالکان ادعای مالکیت 
کردند که بنابراین حدود پنج میلیارد تومان نیز 
برای آزادسازی این محوطه انجام شد. نصر با 
بیان اینکه علاوه بر بازگشایی مجموعه ورزشی 
نور، شاهد کلنگ زنی خیابان حد فاصل خرازی 
و شهید حجازی به طول450 متر و عرض 36 
متر در منطقه 9 بودیم، تاکید کرد: امیدوارم 
طبق قول شهردار منطقه شاهد بهره برداری 
پنج ماهــه از این خیابان باشــیم. وی گفت: 
با همت و تلاش مدیران شــهری و شــهردار 
اصفهان شــاهد برطرف شــدن کاستی های 

منطقه هستیم.
 رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شورای اسلامی شهر اصفهان نیز در این آیین 
اظهار کرد: بسیار خوشحالم که در شب ولادت 
امام رضا )ع( شاهد بازگشایی استخر نور واقع 
در منطقه 9 هستیم زیرا یکی از نیازهای واقعی 
منطقه راه اندازی زیرســاخت های ورزشی و 
فعالیت های بدنی اســت. فریده روشن اضافه 
کرد: این استخر دارای سه سالن ورزش های 
توپی، استخر و اداری است و امیدوارم با حضور 
گسترده مردم در این ورزشگاه شاهد هر چه 

پویاتر و فعال تر شدن مردم باشیم.
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اصفهانی ها روزانه ۶ ساعت تلویزیون می بینندپیشرفت ۶۰ درصدی احداث پایانه درون شهری صفه
ایمنا: معاون عمران شهری شهردار اصفهان از پیشرفت 60 درصدی احداث پایانه درون شهری صفه در منطقه شش خبر داد و 
گفت: بهره برداری از این مجموعه علاوه بر تجمع ایستگاه های اتوبوس خطوط مختلف محدوده جنوب اصفهان، باعث افزایش 

بهره برداری مسافران از خطوط یک مترو می شود.
 ایرج مظفر اظهار کرد: اصفهان با توجه به در اختیار داشتن امکانات متعدد و متنوع، شــاهد افزایش مساحت و رشد روزافزون 
جمعیت است و در چنین شرایطی، بی شک تأمین و توسعه زیرساخت های حمل و نقل عمومی یک نیاز اساسی برای شهری به 
وسعت اصفهان به شمار می رود تا با پوشش بخشــی از حجم عظیم ترددهای درون شهری، به کنترل ترافیک، آلودگی و بهبود 

کیفیت زندگی شهروندان کمک کند. 

ایمنا: مدیرعامل سازمان فرهنگی، ورزشی و اجتماعی شهرداری اصفهان در هشتاد و پنجمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان 
گفت: میانگین تماشای تلویزیون بین شهروندان اصفهانی شش ساعت است که این آمار خوب نیست و بیانگر انزوای اجتماعی است. 
محمد عیدی با بیان اینکه اوقات فراغت فرصتی برای بازآفرینی و شکوفایی استعدادهای شهروندان است، افزود: رویکرد گذشته این 
بوده است که شهروندان را تربیت پذیر کنند، اما فرصت بروز استعدادها را از آن ها گرفته بودند. وی با بیان اینکه اوقات فراغت باید منجر به 
ایجاد خلاقیت در بین شهروندان شود، اضافه کرد: برنامه های سازمان فرهنگی، ورزشی و اجتماعی شهرداری اصفهان در سال جاری با 
مشارکت حداکثری شهروندان، برنامه ریزی برای اوقات فراغت را بر این مبنا قرار داده است. عیدی با بیان اینکه جایگاه سرمایه اجتماعی 

اصفهان در بین 2۸ کلانشهر رتبه 2۷ ام است، افزود: این آمار نگران کننده از سوی وزارت اقتصاد و امور دارایی اعلام شده است. 

مشکلات زیست محیطی ناز، دیگر شهروندان اصفهان را تهدید نمی کند

تهدید»ناز«تمامشد
پس از سال ها مطالبه شهروندان؛ آخرین بازمانده کارخانه های درون شهری، منتقل شد


